
Jen o pověstný vlásek se poda-
řilo zvrátit návrh z dílny stávající 
krajské koalice ČSSD + KDU-
-ČSL, zrušit Gymnázium Žid-
lochovice a sloučit ho s Gym-
náziem Hustopeče. Jen půl 
hodiny před jednáním zastupi-
telstva JM kraje, na kterém se 
mělo o osudu naší školy rozhodnout, (22.9.2011, v 8:00 hod.) 
zasedla krajská rada a navrhla ze seznamu škol určených 
k „optimalizaci“ gymnázium Židlochovice vyjmout. Zastupitel-
stvo tento návrh většinově odhlasovalo. Náměstek hejtmana 
Ing. Stanislav Juránek zdůvodnil tento krok vstřícným návr-
hem obcí Židlochovicka, který jsme u něj na společné schůzce 
přednesli se starostou Hrušovan panem Miroslavem Rožnov-
ským. Návrh spočíval v úhradě nákladů na pronájem školou 
využívaných prostor v židlochovické sokolovně v částce 395 
tisíc Kč.
 Nejen toto ale rozhodlo v náš prospěch. Je potřeba po-
děkovat všem občanům Židlochovicka, kteří se do boje o zá-
chranu naší školy zapojili. Vlna nevole se zrušením gymná-
zia, která se hned v lednu zvedla v široké veřejnosti, vyústila 
v nemalý počet podpisů na obou peticích za záchranu školy. 
Na první více než 10 000, na druhé 6 700. Nevídaný byl po-
čet dopisů a e-mailů na vedení JM kraje, které přesvědčo-
valy o oprávněnosti zachování naší školy. Obrovský význam 
měla také demonstrace v Brně, které se zúčastnilo přes 
400 osob. Dík patří také 28 starostům obcí a měst, kteří se 
pod výzvu o zachování Gymnázia Židlochovice podepsali.

Gymnázium v Židlochovicích zachováno
Svůj vliv měla i usnesení zastupitelských klubů krajských za-
stupitelů za ODS a KSČM, ve kterých tyto strany vyjádřily roz-
hodný nesouhlas s nesystémovými kroky vedení kraje. Svůj 
vliv mělo i to, že region má zasoupení v krajském zastupitel-
stvu v osobě Mgr. Vladimíra Šmerdy, starosty Žabčic, který 
ve prospěch židlochovického gymnázia odvedl v posledních 
měsících obrovský kus práce. Poděkování si zaslouží v nepo-
slední řadě i studenti gymnázia, kteří svými aktivitami význa-
mě pomáhali. Učitelský sbor vedený panem ředitelem RNDr. 
Jiřím Kubešem oceňuji za osobní statečnost v obhajobě školy 
proti svému zaměstnavateli (Jm kraji).
 Díky všem těmto aktivitám se nám společně podařilo za-
chovat kvalitní víceleté gymnázium. Udržet jedinou školu to-
hoto typu, která má spádovost pro téměř 40 tisíc obyvatel 
jižně od Brna. Umožnit našim nadaným dětem navštěvovat 
víceleté gymnázium.
 O to více nás těší aktuální úspěch studentů školy. Příro-
dovědecká fakulta Masarykovy univerzity v Brně se rozhod-
la finančně podpořit tým z České republiky na mezinárodní 
olympiádě mladých vědců, která se bude konat začátkem 
prosince v jihoafrickém Durbanu. Do soutěžního týmu se 
dostali jen ti nejnadanější. Dle vyjádření univerzity museli ti, 
kteří nejlépe uspěli v odborném testu, olympiádách a dalších 
soutěžích projít ještě ústním pohovorem. Byla 
tak vybrána šestice nejlepších, z nichž čtyři 
navštěvují Gymnázium Židlochovice; školu, 
která měla být před několika měsíci zrušena.

Vlastimil Helma, starosta Židlochovic
a předseda regionu Židlochovicko


